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Fernando Alonso Formula1-eko pilotu espainiarrak Euskaltel-Euskadiren UCI World Tour
lizentzia erosteko aurre-akordioa sinatu du. Abuztuaren 20an bere desagerpena 

ofizialki jakinarazi zuen taldea salbu dagoenik ezin esan daiteke,
txirrindularitzari, oro har, mesede egin diezaiokeen arren.

| JON TORNER ZABALA |

Harrobiak erreferente
nagusia galdu du

EUSKALTEL-EUSKADI

1994. urtean sortu zen Euskadi taldea. 1998an Euskaltel-Euskadi izena hartu zuen, telekomunikazio konpainiaren
babesletza medio. Euskal txirrindulari eta zaleek erreferentzia oso garrantzitsua galdu dute. Argazkian, Mikel Nieve.

“JARRAIPENA, TRANTSIZIOA eta inter-
nazionalizazioa” dira proiektu berria-
ren ardatzak, Alonsok bere webgu-
nean sareratutako komunikatuan
dioenez: “Talde berriak errespetatu
egingo ditu 2014 eta 2015erako Eus-
kaltel-Euskadirekin akordioak loturik
zeuzkaten txirrindularien kontratuak.

Jarraipena ematea desio dugu, eta
apurka-apurka handitzen joatea, tro-
peleko gizonik onenak fitxatuz,
nazioarteko proiektu bateranzko
trantsizio moderatua eginez. Epe
ertain-luzerako helburua da mundu
mailan erreferente izango den taldea
osatzea”.

Alegia, 2015era arte bederen, Eus-
kaltel-Euskadiren egiturak nolabaite-
ko jarraipena izango du, taldeari izen
berria jarri eta egoitza nagusia Astu-
riasen izango duen arren. Igor Gon-
zalez de Galdeanok jarraituko du
kirol zuzendari moduan, Samuel
Sanchez izango da taldeko liderra
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–ezustean Alberto Contador fitxa-
tzen ez badute, zurrumurru batzuek
dioten moduan– eta aurten laranjaz
jantzita ikusi ditugun beste hainbat
ziklista ere Alonsok bultzatutako
proiektuan izango dira, baita gainera-
ko profesionalak ere: masajistak,
mekanikariak… Epe motzera begira-
tuta, beraz, euskal txirrindularientzat
albiste ona da, bai behintzat Euskal-
telekin kontratua indarrean daukaten
profesionalentzat.

Datorren urterako hamalau ziklis-
tak daukate kontratua indarrean,
Mikel Nievek, Igor Antonek, Gorka
Izagirrek eta Mikel Landak tartean.

Zenbaitzuk lortuak zituzten datorren
denboraldirako aurre-akordioak
beste ekipo batzuekin, eta ikusteke
dago Fernando Alonsok babestutako
proiektuan jarraituko duten ala ez.
Anton baikor agertu da: “Hama-
lauok talde berri horretan egongo
garela uste dut”.

2015etik aurrerako panorama,
ordea, ilunago ageri da, “jarraipena-
ren” ondoren baitatoz “trantsizioa”
lehenik eta “internazionalizazioa”
ondoren. “Epe ertain-luzera-begira
beste eredu batean oinarritutako tal-
dea osatu nahi dute”, onartu du
Gonzalez de Galdeanok berak. Ezin-

bestean, jada metamorfosi fasean
murgilduta zegoen egitura –eta filo-
sofia– errotik aldatzea eragingo du
horrek.

Alonsoren esku-hartzeak ez du
Euskaltel-Euskadiren proiektua sal-
batuko, ez behintzat ia gaur arte uler-
tu dugun moduan, nahiz eta txirrin-
dularitzari, oho har, mesede egingo
dion, Fernando Alonso “markak”
merkatuan zor dezakeen interesaga-
tik.

Filosofia baten amaiera
Bi hamarkada betetzera zioanean
desagertu da Euskaltel-Euskadi. Ins-
tituzioek laguntzak kendu ostean
–krisia aitzaki–, ez dute bigarren
babesle pribaturik aurkitzerik izan. 

Euskaltelek urtero 3,5 milioi euro-
ko ekarpena egiten zion txirrindulari
taldeari. Aurtengo denboraldian,
Eusko Jaurlaritzak eta Bizkaiko eta
Gipuzkoako diputazioek laguntzak
kendu ostean, telekomunikazio kon-
painiak 7 milioi euroko ekarpena
egin behar izan du. “Proiektua ez zen
bideragarria”, adierazi dute taldeko
arduradunek.

Lau urterako plana sei hilabetean
agortu da
“Taldearen kudeaketa ez da ona
izan”, adierazi du Roberto Laise-
kak, 1994tik 2006ra bitartean Eus-
kaltel-Euskadi taldean aritu zen
ziklistak.

Fernando Alonsok Euskaltelen lizentzia erosi izana positiboki baloratu du
zizklismoaren munduak, merkatua zabaltzen lagunduko duelakoan.

Samuel Sanchez, Euskaltel-Euskadiko txirrindularia:
“Fernando Alonsoren proiektuak pixkana itxura har-
tzea da garrantzitsuena. Positiboa da ziklismoarentzat,
Euskaltelentzat bereziki. Oihartzun hain handiko per-
tsona bat txirrindularitzara heltzea ona da, kirol honen
alde apustu egin dezaketen enpresa berriak erakarri
ditzakeelako”. (El Diario Vasco, 2013-09-04)

Igor Anton, Euskaltel-Euskadiko txirrindularia: “Gu
ere ezustean hartu gaitu albiste on honek; ez dakigu
gauza askorik. Kontratua daukagun hamalau txirrindu-
lariak eta beste langile batzuk talde berri horretan egon-
go garela uste dut. Hala espero dugu, behintzat”.
(Berria, 2013-09-04)

Igor Gonzalez de Galdeano, Euskaltel-Euskadiko
kirol-zuzendaria: “Argi dago guztia aldatuko dela, epe
ertain-luzera beste eredu batean oinarritutako taldea

osatu nahi dutelako. Eredu arrakastatsua eraiki nahi
baduzu, Sky, BMC edo Astana bezala, ziklista oso onak
fitxatu behar dituzu, eta azpiegitura, antolaketa eta
proiektu sendoa izan”. (Biciciclismo.com, 2013-09-03)

Luis Garcia Abad, Fernando Alonsoren managerra:
“Hazten lagunduko gaituen oro errespetatzen saiatuko
gara. Helburu nagusia epe luzera taldearen biziraupena
bermatzea da. Proiektuak errentagarria izan behar du
hori lortzeko. Ez dut uste Formula1-eko babesleak txi-
rrindularitzan sartuko direnik. Aparteko bi merkatu
dira”. (Radio Euskadi, 2013-09-03)

Miguel Madariaga, Euskadi Fundazioko presidentea:
“Albistea ez da ona euskal txirrindularitzarentzat, talde-
ko arduradun berriak komeni zaienarekin geratuko
direlako apurka-apurka. Dena den, oso pozik nago
hainbat ziklista eta laguntzaileren lanpostuak salbatu
direlako. Talde berriak ez du orain arteko babesa jasoko
Pirinioetan”. (ETB2, 2013-09-03)

Erreakzioak



� 412013KO IRAILAREN 15A

EUSKALTEL-EUSKADI - TERMOMETROA

Euskaltelek txirrindulari atzerrita-
rrak fitxatu ditu aurten, lau urterako
UCI World Tour (UWT) lizentzia
eskuratu ahal izateko. Laburrean
azaltzeko: UWT mailan lehiatu ahal
izateko, txirrindulariek lortutako
emaitzen araberako gutxieneko
puntu kopurua izan behar dute tal-
deek, eta puntu horiek atzerriko txi-
rrindulariei esker lortu ditu Euska-
dik, fitxaketa berriek emaitza
penagarria eman duten arren: Tarik
Chaoufi marokoarrari kontratua eten
diote egokitzapen faltagatik, Alek-
sandr Serebriakov errusiarrak positi-
bo eman zuen EPOrekin, André
Schulze alemaniarrak lasterketa baka-
rra amaitu du…

Aldiz, nahikoa punturik ez zuela-
ko taldetik bota zuten Amets Txu-
rruka oso txukun dabil Caja Rural
taldean, eta horrek are lotsagarriago
utzi ditu Euskaltel Euskadiko ardura-
dunak –Ivan Velasco ere arrazoi
beragatik kanporatu zuten–. Filoso-
fia aldaketak ez dio batere mesederik
egin taldeari. Han aritutako hainbat
txirrindularik zuzendarien jarrera
gogor kritikatu zuten, eta errepideak

laranja kolorez zipriztindu dituzten
zaleak geroz eta urrunago ditu. Ger-
tatutakoaren pisu guztia egungo
zuzendaritzaren bizkar gainean
uztea, dena den, arinegi jokatzea
litzateke agian. 

Harrigarriena zera da: Taldeak lau
urterako apustu sendoa egin zuela,
eta proiektua sei hilabetean amaitu
dela. “Taldeko arduradunek bazeki-

ten instituzioek euren ekarpena ken-
duko zutela eta hala ere filosofia
aldaketa eman zen”, kritikatu du Lai-
sekak.

Biciciclismo webgunean aurkitu
dugu azalpen gehiago: “2012an, guz-
tia arrosa kolorekoa zenean, Euskal-
telek taldearen kudeaketa Basque
Cycling Pro Team sozietatearekin
hartu –Miguel Madariaga buru duen

Euskadi Fundazioaren lekuan– eta
lau urterako proiektu estrategikoa
aurkeztu zutenean, 36 milioi euroko
aurrekontuaz hitz egin zen. Aldiz,
pasa den martxorako jakina zen arra-
zoi ekonomikoak medio taldearen
jarraipena arriskuan zegoela. Inork
ez du egoera hau ulertzen, ezta Igor
Gonzalez de Galdeano managerrak
ere”.

Ez da zalantzarik Euskaltel-Eus-
kadik hutsune handia lagako duela,
bai tropelean, baita errepide bazte-
rrean ere. Afizionatu mailako txirrin-
dularitzak ez ditu garai gozoak bizi.
Lasterketa ugari desagertu da eta
beste zenbait arriskuan daude. Eus-
kal Herriko ziklista gazteek aukera
gutxiago izango dute orain goi maila-
ra salto egiteko. Fernando Alonsok
babestutako egitasmoaren inguruko
galdera ugari daude oraindik erantzu-
teke. Espainiako Itzulia amaitzean
ezagutuko dugu gauza gehiago. n

Instituzioen laguntzarik
gabe, Euskaltelek ezin
izan dio babesletzari
bakarrik eutsi

Slump doktorea-
ren zaintiratua blogean, gaia-
ri buruzko azalpen, iritzi eta
loturak.


